
 

Informatie over lelieteelt 
 

Het gaat slecht met de natuur in het algemeen. 
Het gaat slecht met de insecten in het bijzonder! 

 
De oorzaken zijn bekend: 
Klimaatverandering (opwarming van de aarde) door lucht- 
en watervervuiling, o.a. door het gebruik van fossiele 
brandstoffen en allerlei soorten gif. 
In de buurt van Assen neemt de leliebollenteelt toe, ook 
bij natuurgebieden. Bij de teelt van leliebollen wordt 
extreem veel gif gebruikt. 
Het product is vooral bestemd voor de export, maar voor 
de telers zeer lucratief. Producenten en gebruikers van 
het gif spreken liever van ‘gewasbeschermingsmiddelen’. 
 
Voor de teelt van bloembollen wordt zo’n 45 kg werkzame stof per hectare gebruikt, bij de lelieteelt 
ongeveer 130 kg en bij de akkerbouw (o.a. aardappelen) 5 kg. Voor een ‘gezonde’ natuur is het 
uiteraard van het grootste belang dat het gebruik van vervuilende en giftige stoffen zoveel mogelijk 
wordt beperkt. 

Zoals we nu met de aarde omgaan moeten we ons grote zorgen 
maken om de toekomst. Dat geldt in het bijzonder voor mensen van 
middelbare leeftijd en jonger. 
 
Voor een groot gedeelte zijn we afhankelijk van de overheid, 
maar we kunnen ook zelf een steentje bijdragen aan een gezondere 
wereld, bijvoorbeeld door het verkleinen van onze eigen ‘footprint’. 
 

 
Geraadpleegde bronnen: 
 
https://waternatuurlijk.nl/hollandse-
delta/actueel/van-de-wal-in-de-sloot 
 
We hebben in Nederland de slechtste 
waterkwaliteit van Europa. Bijna nergens 
worden de minimale normen gehaald. 
Bestrijdingsmiddelen zijn hierbij een probleem. 
Ook in het polderwater in de Hollandse Delta 
wordt bijna overal een cocktail van tal van 
verschillende landbouw bestrijdingsmiddelen 
aangetroffen. Op diverse plekken meer dan 50 
soorten. De top van de chemische bestrijding 
in de landbouw ligt bij de teelt van 
bloembollen, zo’n 45 kg werkzame stof per 
hectare. Bij de lelie teelt is dat nog veel hoger, 
ongeveer 130 kg. De akkerbouw is goed voor 
ongeveer 5 kg per hectare. 
 

https://milieudefensie.nl/actueel/magazine/acti
egroep-meet-gif-leliebollenteelt-omdat-de-
overheid-het-niet-doet 
 
Waarom verpacht zo’n boer zijn land eigenlijk 
voor de lelieteelt? Nijland: “Als boeren met hun 
bedrijf stoppen, hebben ze grond over. Dat 
kunnen ze aan een aardappelboer verpachten, 
die biedt 1000 euro per hectare. Een lelieteler 
biedt 4000 euro.” De lelieteelt, met afstand de 
teelt waarin de meeste pesticiden worden 
gebruikt, is lucratief. Het merendeel - 90 
procent - is voor de export, vooral in Japan en 
China wordt grof geld voor de bollen betaald.    


